
Skolebestyrelsesmøde 
16.08.23 kl. 17:00 – 20:00 i mødelokale 1-3 

Afbud fra: Kasper, Lau, Jesper, Helle 
Kl. Punkter på dagsorden O/

D 

/B 

Bilag / uddybning 

 

Referat 

17:00 Spisning    

17:20 Nyt fra  

• Skole /HH, AH 

• SFO/ MM 

• Nyt fra formand 

Nyt fra 

medarbejderrepræsentan

ter  

O Skole:   

Temaerne i forberedelsesugen har 

været: 

Morgenbånd, forventningstavler, 

voldsomme episoder børn imellem, 

lektier 

Personaleinfo 

Årshjul 

Sfo: personaleinfo 

        opstart 

 

Skoleledelsen informerede om diverse ændringer i 

fht. personalesituationen. Herunder at en lærer er 

stoppet, 2 lærere på barsel og en AKT-vejleder, som 

har opsagt sin stilling. Der ansættes umiddelbart 

ingen ny AKT-vejleder lige nu, da vi først skal have 

overblik over området.  

Lærerne havde 1 uges forberedelsesdage inden 

børnene startede i skolen. Her blev der arbejdet med 

4 overordnede områder: 

Morgenbånd, Forventningstavler, Lektiefri skole 

samt Supplement til handleplan.  

Morgenbånd: der blev givet inspiration til indholdet 

– herunder ideer til faglig læsning samt tid til 

planlægning.  

Forventningstavler: brush up på forventningstavler, 

som blev udarbejdet for år tilbage i en proces med 

Herningmodel Skole. Tavlerne viser forventninger til 

børnene i forskellige områder fx torv og udeområder. 

Disse blev givet et ”servicetjek” og givet feedback 

til. Der arbejdes nu med en proces, hvor det kan 

komme ud på skolen igen, så vi kan arbejde aktivt 

med at fremme god adfærd på skolen generelt - 

herunder at rose den ønskede adfærd.  

Tavlerne har ligeledes været gennemgået på SFO-

afd.møde 

Lektiefri skole: Der blev givet et oplæg for lærerne 

om lektier – den manglende effekt ved lektier og 

begrundelser for beslutningen om at være lektiefri 
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(bortset fra de 20 min. læsning) samt inputs til, hvad 

man gør i stedet.   

Supplement til handleplan: i skolens handleplan for 

Vold og Magtanvendelse mangler vi et afsnit, der 

omhandler episoder børn imellem. Dette har der nu 

været arbejdet med på de forskellige afdelinger hhv. 

indskoling, mellemtrin og SFO. Planen kommer 

herefter i MED-udvalget til godkendelse.  

 

Der er lavet en oversigt over særlige dage, så alle 

kan have overblik/årshjul.  

 

SFO: der er i øjeblikket 226 børn indskrevet. Det er 

et højt tal, og sådan er det ofte i starten af skoleåret, 

hvor næsten alle 4. klasses børn stadig er indmeldt. 

Der blev i juni startet en ny struktur i sfo: Åben SFO, 

hvor der er flere frie valg i fht. aktiviteter. Der er 

stadig ting, der skal justeres, så det hele kan køre så 

godt som muligt – både strukturelt og relationelt.  

Der er lavet en fratrædelsesordning med en pædagog, 

hvor der er genansat, og der ansættes 2 

pædagogmedhjælpere i nærmeste fremtid.  

 

Formanden: Der er lavet et notat til Børne- og 

Familieudvalget med bekymring om den 

økonomiske situation på skoleområdet.   

17:45 Opfølgning på 

aftenmødet om lærer-

pædagogsamarbejdet 

/MM, AH 

O Vi følger op på aftenmødet og de 

drøftelser derfra 

Morten fortalte om processen i fht. samarbejdet 

mellem lærere og pædagoger. Ledelsen tænker, at 

der allerede er et godt samarbejde, men at det kan 

blive endnu bedre, hvis vi videreudvikler det.  

I sidste skoleår blev emnet behandlet i ledergruppen, 

og herefter blev der udarbejdet en procesplan.  
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Ved et fælles personalemøde april23 var lærer-

pædagog-samarbejdet overskriften. 

Her blev der taget udgangspunkt i et materiale fra 

KL-Viden på tværs: Sammen om kerneopgaven.  

Man arbejdede sig frem til en definition på 

kerneopgaven samt oplistet en række medspillere, 

som sammen bidrager til løsning af kerneopgaven.  

Som afslutning på den pædagogiske aften blev 

medarbejderne opfordret til at komme med input og 

ønsker til, hvordan der kan støttes endnu bedre op 

om samarbejdet.  

Vi er nu i en afprøvningsfase, hvor de nye initiativer 

implementeres, og det vil senere blive evalueret og 

fulgt op igen.  

  

18:00 Planlægning af møde 

med nye trivselsråd. 

Planlægning af 

bestyrelsens deltagelse 

på forældremøder  

DB - Materiale (Lau og Kasper) 

- Indhold 

 

Datoer for f-møder. Se side to 

 

Lau og Kasper er i udvalget. De har tidligere lavet et 

kortfattet materiale, som skal uddeles ved de 

kommende forældremøder. Når de nye trivselsråd er 

valgt ved forældremøderne, skal de have besked om 

deltagelse ved starten af næste skolebestyrelsesmøde 

dvs. d. 28/9-23.  

  

Fordeling af skolebestyrelsesmedlemmer ved 

forældremøderne:  

0. årgang: Lau 

1. årgang: Trine og Jesper, Lau 

2. årgang: Jacob og Helle 

3. årgang: Trine, Jesper, Lau 

4. årgang: mangler… 

5. årgang: Lone og Kasper 

6. årgang: Jacob og Helle 
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Lone skriver ud til resten af bestyrelsen og spørger 

til, hvem der vil deltage i 4. årgangs forældremøde.  

 

Ideer til indhold fra skolebestyrelsesmedlemmer: 

Info om trivselsråd og infoaften d. 28/9, om 

skolebestyrelsens arbejde i forb. med de nye 0. 

klassers størrelse, økonomi, arbejdet med sproget på 

Stjernen, trafikpolitik, valg til skolebestyrelse. 

Jacob laver en stikordsliste over emnerne.  

 

19:00 Økonomi O Overordnet omkring økonomi: 

Forbrugsudgifter, personale 

Der kommer en ny budgetopfølgning i slutningen af 

august. Herefter kan gives en mere grundig 

gennemgang af budgettet. 

Der er sket en forøgelse i antallet af ekskluderede 

elever, bl.a. på grund af elever der er tilflyttet 

skoledistriktet, som kom fra et specialtilbud i 

tidligere kommune, dette bliver en større udgift end 

forventet.  

Med de forskellige tiltag der er lavet, ser det ud til, at 

underskuddet bliver tåleligt, og at vi går ind i et 

2024, hvor økonomien igen er i balance.  

19:15 Evt   På et fremtidigt møde skal det drøftes, hvorvidt 

skolebestyrelsesmedlemmer fremover skal vælges 

for 2 eller 4 år.  
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O/D/B orientering / drøftelse / beslutning 

Med venlig hilsen 

Jacob Bech Larsen og Henriette Hebsgaard 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Det kunne være interessant at få AKT’erne med på et 

skolebestyrelsesmøde og fortælle om deres arbejde.  


